
Protokół nr VII  

W dniu 30 października 2024 r. obyła się VI Sesja Rady Gminy Raków. 

Obrady rozpoczęto 30 października 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:17 tego 

samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. Lista obecności radnych na sesji 

stanowi zał. nr 1 do protokołu.   

Obecni: 

1. Piotr Mariusz Bożycki 

2. Monika Anna Foryś 

3. Małgorzata Józefa Gołyska 

4. Kazimierz Karwat 

5. Marek Wojciech Kowalik 

6. Karol Dominik Ksel 

7. Irena Kulińska 

8. Paweł Jakub Pietruszka 

9. Ewelina Izabela Sobieraj 

10. Stanisław Stemplowski 

11. Teresa Bronisława Strzelecka 

12. Marcin Szpak 

13. Dariusz Czesław Tyrała 

14. Jolanta Anna Wesołowska 

15. Michał Krzysztof Zaremba 

Ponadto na posiedzeniu obecni byli: Wójt Gminy Raków Pan Damian Szpak, Zastępca Wójta- 

Pan Paweł Kijanka, Skarbnik Gminy-Pan Artur Nadolny oraz zaproszeni goście Pan Mariusz 

Ściana- Członek zarządu Powiatu Kieleckiego, Radne Rady Powiatu Kieleckiego: Pani 

Renata Łoboda oraz Pani Alina Siwonia, pracownicy urzędu i sołtysi. Lista obecności 

sołtysów w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Wystąpienie zaproszonych gości 

4. Zatwierdzenie protokołu z VI sesji w dniu 24.09.2024 r. 

5. Sprawozdanie z posiedzenia komisji Budżetu i Spraw Społeczno- Gospodarczych 

6. Sprawozdanie Wójta z działań podjętych pomiędzy sesjami. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2024-2038 

b) zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

d) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

e) przystąpienia Gminy Raków do partnerstwa na rzecz realizacji projektu pn. "Magazyny 

energii szansą na zwiększenie wykorzystania energii elektrycznej z istniejących instalacji 

fotowoltaicznych w gminach: Busko-Zdrój, Chmielnik, Pierzchnica, Raków, Szydłów 

i Tuczępy” 

f) przyjęcia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024 

g) uchwalenia dokumentu pn. "Roczny program współpracy Gminy Raków z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2025" 



h) powierzenia spółce SIM KZN Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą w Daleszycach obowiązkowych zadań własnych Gminy w realizacji świadczenia 

usługi w ogólnym interesie gospodarczym, celem budowy mieszkań w ramach sektora 

budownictwa społecznego i ich późniejszego wynajmu 

i) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Raków 

j) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Rakowie 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg obrad 

 

AD.1 i 2 Pan Przewodniczący otworzył posiedzenie, powitał zebranych oraz poinformował  

o rejestracji obrazu i dźwięku podczas obrad. Następnie poprosił radnych o potwierdzenie 

obecności na tabletach. 

Po sprawdzeniu obecności Pan Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu bierze udział 

15 radnych w związku z powyższym Rada jest władna do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi do porządku obrad. Wobec braku uwag ze strony 

zebranych Przewodniczący zarządził głosowanie nad zatwierdzeniem porządku obrad. 
 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia porządku obrad..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Porządek obrad zatwierdzono. 

AD.3. Pan Przewodniczący oddał głos zaproszonym gościom.  

W pierwszej kolejności głos zabrał Pan Mariusz Ściana- Członek Zarządu Powiatu 

Kieleckiego. Pan Ściana  podziękował za zaproszenie na sesję. Na wstępie udzielił 

szczegółowych informacji na temat inwestycji zrealizowanych na terenie powiatu 

kieleckiego oraz tych, które są w trakcie realizacji.  Pan Ściana szczególną uwagę poświęcił 

inwestycji polegającej na rozbudowie szpitala powiatowego w Chmielniku. Kontynuując 

swoje wystąpienie poinformował zebranych o inwestycjach, które powiat zrealizował na 

terenie gminy Raków. Nadmienił, że dzięki współpracy gminy i powiatu przygotowywana 

jest dokumentacja na przebudowę drogi przez Wolę Wąkopną oraz na drogę z Rakowa w 

kierunku Rakówki. Zadania te będą realizowane w miarę możliwości finansowych. Pan 

Ściana poinformował, że powiat w celu poprawy jakości i skuteczności działań planuje 

zakup nowego sprzętu wraz z wyposażeniem do bieżącego utrzymania. Omawiano również 

temat sytuacji budynku po byłym ośrodku młodzieżowym w Rembowie. Pan Ściana 

poinformował, że zawarto dziesięcioletnią umowę dzierżawy ww. nieruchomości. Powiat nie 

ma bezpośredniego wpływu na firmę, która dzierżawi budynek niemniej jednak cel na który 

przekazano budynek jest realizowany.  

O głos poprosił Pan Radny Stanisław Stemplowski. W swoim wystąpieniu poruszył temat 

dotyczący stanu drogi powiatowej Raków- Wola Malkowska. Poinformował, że stan ww. 

drogi jest fatalny. Przepusty i rowy są zamulone, woda nie ma gdzie odpływać . Miejscami 

korzenie powysadzały powierzchnie. Powiat nic nie robi w tym temacie. Pobocza są 



zakrzaczone a w jezdni jest dużo ubytków. Pan Radny nadmienił, że pomimo jego licznych 

interwencji nic nie jest robione. 

Pan Starosta nadmienił, że problemie zgłoszonym przez radnego słyszy po raz pierwszy. 

Kontynuując nadmienił, że nie jest w stanie bezpośrednio nadzorować każdej z dróg w 

powiecie kieleckim. Poinformował, że takie przypadki należy zgłaszać do powiatu.  

Pan Radny Stemplowski poinformował, że występował z pismami do starostwa w tej sprawie 

i nic nie zostało zrobionej nie było żadnej odpowiedzi.. Wywiązała się wymiana zdań 

pomiędzy Panem Radnym Stemplowski a Panem Starostą. Przewodniczący przewał dyskusję 

i poprosił zebranych o zabieranie głosu pojedynczo. 

Pan Radny nadmienił, że punkt zlokalizowany w Łagowie zajmujący się utrzymaniem dróg 

powiatowych nie prowadzi żadnych prac związanych z poprawą jej stanu. Ubytki nie są 

odpowiednio uzupełniane, rowy są zamulone a pobocza zakrzaczone. 

O głos poprosiła Pani Małgorzata Gołyska przychyliła się do wypowiedzi Pana Radnego 

Stempowskiego odnośnie działania obwodu drogowego w Łagowie. Poinformowała, że  

próbowała dodzwonić się do obwodu z prośbą o interwencję na drodze powiatowej w 

Radostowie (pozapadane przepusty). Pani Radna poinformowała, że związku z brakiem 

kontaktu z obwodem postanowiła wystąpić z pismem o pomoc i interwencję w ww. sprawie 

do Radnej Rady Powiatu. Kontynuując Pani Gołyska zapytała czy w ww. sprawie udało się 

coś załatwić.  

Odpowiedzi na pytanie udzieliła Pani Alina Siwonia- Radna Rady Powiatu. Pani Radna w 

pierwszej kolejności  podziękowała za zaproszenie oraz pogratulowała zebranym wyboru. 

Oznajmiła, że Pan Starosta jako Członek Zarządu Powiatu jest jedną z osób decyzyjnych w 

powiecie. Kontynuując Pani Radna nadmieniła, że jako Radna Rady Powiatu Kieleckiego 

jest zawsze do dyspozycji radnych, sołtysów czy mieszkańców. Kontynuując Pani Siwonia 

nawiązała do problemów, które bezpośrednio zgłoszono do niej. Pierwszym z nich był 

problem zgłoszony przez Pana Pawła Gratkę na moście na rzece Czarnej w Korzennie.  Pani 

Radna poinformowała, że otrzymała szybką odpowiedź w ww. sprawie z której wynika, że to 

zadanie zostanie zrealizowane w drugim kwartale przyszłego roku. Kolejnym problemem 

jest sprawa drogi powiatowej w Woli Wąkopnej. Pani Siwonia oznajmiła, że w celu 

uzyskania informacji na temat realizacji ww. zadania spotkała się z projektantem, któremu 

zlecono przygotowanie dokumentacji na przebudowę ww. drogi. Z informacji jakie Pani 

Radna otrzymała wynika, że dokumentacja jest już praktyczne sporządzona, pozostało 

jedynie rozwiązać problemy związane z własnością i procedurą ZRID. Pani Radna 

zasugerowała Panu Staroście, aby starostwo przyspieszyło tempo uzyskania ZRID-u. 

Następnym korkiem powinno być zabezpieczenie środków finansowych na realizację tego 

zadania. Kontynuując swoje wystąpienie Pani Siwonia poinformowała, że w rozmowie z 

Panem Dyrektorem Wróblem na jednym z posiedzeń komisji  poruszała temat stanu drogi w 

Radostowie. Z informacji jakie otrzymała wynika, że rozstrzygnięto przetarg na 

wykonawców  zadań takiego typu jak wykonywanie przepustów i udrożnienia rowów. Po  

podpisaniu umowy ekipa zostanie wysłana. Kolejnym tematem poruszonym przez Panią 

Radna był stan drogi powiatowej od Rakowa w kierunku Rakówki. Stan ww. drogi jest jej 

znany. Zaapelowała do Starosty, aby tę drogę mieć na uwadze, ponieważ jej stan jest bardzo 

zły. Pani Siwonia oznajmiła, że  Starosta informował o planach zakupu odpowiedniego 

sprzętu, który usprawni prace związane z utrzymaniem dróg powiatowych. Na zakończenie 

Pani Radna wyraziła nadzieję, że ww. zadanie zostanie zrealizowane w przyszłym roku. 

Do wystąpienia Pani Radej odniósł się Pan Starosta Ściana. Nadmienił, że w ubiegłym roku  

wyremontowano 7 km odcinek drogi Wola Wąkopna-Sedek-Łagów. Udzielił również 



szczegółowych informacji na temat wniosku o dofinansowanie budowy drogi do Woli 

Łagowskiej od drogi wojewódzkiej. O donosząc się do środków na realizację inwestycji 

drogowej na drodze powiatowej przebiegającej przez Wolę Wąkopną Pan Starosta 

poinformował, że powiat będzie się ubiegał o pozyskanie środków rządowych. Wszystko 

będzie zależało od naborów. W bieżącym roku ogłoszono tylko jeden taki nabór. Powiat 

kielecki  złożył wnioski o dofinansowanie kilku inwestycji drogowych jednakowoż kwota 

jaka została przeznaczona dla powiatów do rozdysponowania nie jest zbyt wielka. Pan 

Starosta zaapelował o cierpliwość, oznajmił, że powiat z środków własnych stara się 

finansować bieżące utrzymanie dróg, a na zadania inwestycyjne pozyskuje środki 

zewnętrzne.  

Głos zabrała Pani Radna Gołyska. Poruszyła temat zatoki dla autobusu szkolnego przy 

szkole Podstawowej w Szumsku. Zatoczka zlokalizowana jest w pasie drogi powiatowej. 

Pani Radna zapytała, czy jest możliwość pogłębienia tej zatoki i utwardzenia jej żwirem. 

Zdaniem Pani Radnej poprawi to bezpieczeństwo dzieci wsiadających i wysiadających  

z autobusu szkolnego.  

Pan Ściana nadmienił, że w 2022 r. w Szumsku realizowano inwestycję drogową  

w Szumsku. Przyznał,  że przy sporządzaniu dokumentacji na ww. inwestycję projektant 

powinien uwzględnić wspomniana zatokę autobusową. Pan Starosta przyznał, że nie jest  

w stanie udzielić informacji czy powiat na dzień dzisiejszy może wykonać prace, o których 

wspomniała Pani Radna Gołyska gdyż nie minął jeszcze okres gwarancyjny na inwestycję 

drogową.  

O głos poprosiła Pani Radna Strzelecka. W swoim wystąpieniu nawiązała do tematu drogi 

powiatowej w Rakówce. Zdaniem Pani Radnej do dewastacji ww. drogi przyczyniają się 

samochody, które przewożą drewno z wyrębów. Zapytała czy nie można zwrócić się do 

Lasów Państwowych z prośbą o przekierowanie transportu drewna na drogi wojewódzkie.  

Pan Starosta nadmienił, że jest możliwość zwrócenia się do Lasów Państwowych z taką 

prośbą. Jednakowoż powiat nie ma prawa utrudniać prowadzenia działalności 

przedsiębiorcy, ponieważ każdy właściciel nieruchomości ma prawo do dostępu do swojej 

nieruchomości. 

O głos poprosił Pan Radny Kazimierz Karwat.  W swoim wystąpieniu poruszył temat stany 

drogi powiatowej Raków- Korzenno. Pan Radny nadmienił, że droga ta jest bardzo 

zaniedbana. Rowy i pobocza są zakrzaczone. Często dwa samochody nie mogą się minąć. 

Znacznie utrudnia to korzystanie z ww. drogi. Pan Karwat poinformował, że wielokrotnie 

pisał w tej sprawie do Starostwa, otrzymywał odpowiedzi jednak do tej pory nic nie zostało 

zrealizowane. Na zakończenie poprosił zarówno Pana Starostę jaki i Radne Rady Powiatu, 

aby zadbać również o ten odcinek drogi powiatowej. Mieszkańcy widzą jak sąsiedni powiat 

dba o drogi, natomiast nasza drogi powiatowe są zaniedbane. Zadaniem Pana Radnego 

powiat bardzo słabo dba o naszą gminę.  

Głos zabrał Pan Starosta. Poinformował, że jeżeli naciskanie obwodu drogowego nie 

przynosi skutków można kontaktować się bezpośrednio z nim lub z Paniami Radnymi. 

Przyznał, że po wysłuchaniu wszystkich uwag należałoby na nowo przemyśleć co zrobić 

żeby było lepiej. Zaproponował Przewodniczącemu Rady spotkanie w celu omówienia 

wszystkich spraw i ustalenia zadań priorytetowych. 

Pan Przewodniczący przychylił się do propozycji Pana Starosty. 

Głos zabrała Pani  Radna Gołyska. W swoim wystąpieniu nawiązała do tematu 



zagospodarowania budynku po MOW w Rembowie. Poprosiła Pana Starostę o udzielenie  

informacji w tej sprawie i zapytała czy powiat może w tej sprawie podjąć działania mające 

na celu przyspieszenie otwarcia domu opieki.  

Pan Starosta przypomniał zebranym istotne fakty dotyczące likwidacji ośrodka 

wychowawczego w Rembowie, zmiany celu przeznaczenia ww. nieruchomości oraz 

okoliczności jej wydzierżawienia. Poinformował, że obiekt w całości nie spełniał wszystkich 

niezbędnych wymogów dot. prowadzenia działalności polegającej na prowadzeniu domu 

opieki. Najemca był zmuszony do wykonania prac, które miały na celu przystosowanie 

obiektu do prowadzenia w nim ww. rodzaju działalności. Najemca płaci powiatowi odstępne 

zwaloryzowane o wysokość inflacji. Z informacji jakie posiada powiat Najemca w dalszym 

ciągu wyraża wolę realizacji umowy. Co do miejsc pracy, temat ten był poruszany na sesji 

Rady Gminy. Kontynuując Pan Starosta nadmienił, że nikt nie odpowiedział na jego apel o 

zgłaszanie się do Starostwa osób, które utraciły pracę. Kontynuując Pan Starosta oznajmił, że 

Starostwu również zależy aby obiekt jak najszybciej rozpoczął swoja działalność. 

Głos zabrała Pani Alina Siwonia. Nawiązała do tematu zadań związanych z inwestycjami na 

drogach. Poinformowała, że planowanie ww. zadań leży w kompetencji Zarządu Powiatu. 

Rada powiatu jedynie wyraża zgodę na realizacje inwestycji. Zwykle Rada nie wnosi 

sprzeciwu co do realizacji zadań. Kontynuując nawiązała również do tematu likwidacji 

ośrodka wychowawczego.  

Pan Starosta nawiązując do wystąpienia Radnej Powiatu udzielił informacji na temat zmian 

zasady finansowania ośrodków wychowawczych. Zdaniem Pana Starosty zmiany te 

przyczyniły się do upadków i likwidacji ośrodków wychowawczych. 

O głos poprosiła Pani Renata Łoboda- Radna Powiatowa. W swoim wystąpieniu 

podziękowała za zaproszenie. Nadmieniła, że wspólnie z Radną Siwonią dołoży wszelkich 

starań aby Gmina Raków była w tej kadencji zauważana przez powiat. Nadmieniła, że jest 

otwarta na współpracę i prosiła aby radni zgłaszali do niej problematyczne kwestie związane 

z działalnością powiatów. Poinformowała, że wspólnie z Radnym Piotrem Bożyckim 

interweniowała w sprawie uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogi powiatowej. 

Głos zabrał Sołtys Woli Wąkopnej. Jego zdaniem ubytki w nawierzchni w Woli Wąkopnej 

nie są bieżąco uzupełniane. Prace te są prowadzone niedbale i nie przynoszą efektu. 

Głos zabrał Pan Mariusz Ściana. Przypomniał, że droga na Wolę Wąkopną budowana była w 

1992 r. Technologia budowy dróg w tamtych latach znacznie odbiega od obecnych 

standardów. Efektem tego jest fakt, iż prace remontowe na takich drogach sprawiają dużo 

trudności, ponieważ masa służąca do uzupełnienia ubytków nie ma się do czego przykleić. 

Jedynym rozwiązaniem jest wykonanie drogi od podstaw. Uzupełnienie ubytków nie 

przyniesie oczekiwanych efektów.  

O głos poprosiła Radna Sobieraj. W swoim wystąpieniu zgłosiła problem oznakowania 

przystanku na którym dzieci wsiadają i wysiadają z autobusu szkolnego. Zapytała czy jest 

możliwość podjęcia działań zwiększających bezpieczeństwo. 

Pan Starosta poinformował, że tworzenie przystanków jest w kompetencją rady. Po podjęciu 

uchwały intencyjnej, zarządca dogi występuje o zwołanie Komisji bezpieczeństwa, która 

zaopiniuje daną lokalizację.  

O głos poprosiła Pani Radna Wesołowska. Zwróciła się do Pani Renaty Łobody z pytaniem 

czy podjęła jakieś działania dotyczące czyszczenia rzeki w miejscowości Głuchów. Pani 



Radna poinformowała, że gdy rzeka wyleje mieszkańcy maja trudności z dojazdem do pól i 

łąk. 

Pani Łoboda poinformowała, że wystosowano pismo w tej sprawie do Wód Polskich i 

obecnie oczekuje na odpowiedź.  

Wobec braku kolejnych zgłoszeń Przewodniczący rady zamknął dyskusję. Obrady 

Kontynuowano. 

AD.4. Przewodniczący Rady zapytał zebranych czy wnoszą uwagi do projektu protokołu z 

VI sesji w dniu 24.09.2024 r. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem protokołu z VI sesji w 

dniu 24.09.2024 r. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia protokołu z VI sesji w dniu 24.09.2024 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Protokół został przyjęty. 

 

AD.5. Kontynuując obrady zgodnie z przyjętym porządkiem obrad Przewodniczący Rady 

poprosił Panią Monikę Foryś- Przewodniczącą Komisji Budżetu i Spraw Sołeczno-

Gospodarczych o przedstawienie sprawozdania z posiedzenia Komisji. 

Pani Foryś na wstępnie swojego wystąpienia przywitała zebranych. Przypomniała, że 

posiedzenie Komisji Budżetu i Spraw Sołeczno-Gospodarczych odbyło 28 października 2024 

r. a jego tematem była analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję. Pani 

Przewodnicząca w swoim wystąpieniu omówiła przedmiot poszczególnych projektów 

uchwał, które komisja analizowała. Zgodnie z przedstawionym sprawozdaniem przedmiot 

poszczególnych uchwał przedstawiał się następująco: 

- projekty uchwał w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na 

lata 2024-2038 oraz w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. omówił Skarbnik Artur 

Nadolny. Zmiany wykazane w załącznikach związane są ze zwiększeniem kwoty dochodów, 

- projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego dotyczy  zaciągnięcia 

kredytu w wysokości 2 mln. zł z przeznaczeniem na sfinansowanie planowego deficytu 

budżetowego w 2024 r., 

- projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi omówiła Kierownik Referatu Rolnictwa Ochrony Środowiska i 

Rozwoju Gminy Agnieszka Rejnowicz. Pani Kierownik wyjaśniła, że w związku z tym, iż 

dochody pochodzące z opłaty  dochody za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie 

wystarczają na pokrycie kosztów gospodarowania odpadami gmina zmuszona jest do 

pokrycia części kosztów z środków własnych, 



- projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Raków do partnerstwa na rzecz realizacji 

projektu pn. "Magazyny energii szansą na zwiększenie wykorzystania energii elektrycznej z 

istniejących instalacji fotowoltaicznych w gminach: Busko-Zdrój, Chmielnik, Pierzchnica, 

Raków, Szydłów i Tuczępy” omówiła Pani  Agnieszka Rejnowicz- Kierownik Referatu 

Rolnictwa Ochrony Środowiska i Rozwoju Gminy. Liderem projektu będzie gmina 

Chmielnik, pozostałe gminy będą partnerami projektu. Przedmiotem projektu jest wsparcie 

inwestycji dostawy i montażu magazynów energii na potrzeby istniejących instalacji OZE 

dla mieszkańców gminy Raków. Udział finansowy i organizacyjny, termin realizacji projektu 

oraz zakres rzeczowy każdego z Partnerów określi umowa partnerska zawarta na rzecz 

realizacji projektu,  

- projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za 

rok szkolny 2023/2024 szczegółowo przedstawiła Pani  Agnieszka Rejnowicz- Kierownik 

Referatu Kultury i Oświaty, 

- projekt uchwały w sprawie uchwalenia dokumentu pn. "Roczny program współpracy 

Gminy Raków z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2025" omówił Pan Dariusz Jóźwik. W programie 

określono określa się między innymi cele, zasady, formy, zakres współpracy oraz środki 

finansowe przeznaczone przez gminę na realizację zadań zleconych. Aby Gmina mogła 

powierzyć w całości lub dofinansować realizację zadań publicznych należących do sfery 

pożytku publicznego należy uchwalić roczny program współpracy, 

- projekt uchwały w sprawie powierzenia spółce SIM KZN Świętokrzyski spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Daleszycach obowiązkowych zadań własnych 

Gminy w realizacji świadczenia usługi w ogólnym interesie gospodarczym, celem budowy 

mieszkań w ramach sektora budownictwa społecznego i ich późniejszego wynajmu 

przedstawił i zreferował Pan Karol Taborski. Realizacja wyżej wymienionego 

przedsięwzięcia przyczyni się do istotnego zaspokojenia mieszkaniowych potrzeb 

mieszkańców Gminy Raków. Zadanie, o którym mowa powyżej ma charakter usługi 

publicznej i będzie realizowane w formie rekompensaty z tytułu świadczenia usług, 

- projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Raków 

również przedstawił Pan Karol Taborski. Plan ogólny będzie zawierał ustalenia dotyczące 

kształtowania zabudowy i zagospodarowania terenu oraz regulacje dotyczące standardów 

dostępności infrastruktury społecznej, 

- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkolno- 

Przedszkolnego w Rakowie przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Pan Marcin Szpak. Komisja przedstawiła swoje stanowisko w którym zaproponowała 

uznanie skargi za bezzasadną. 

Na zakończenie swojego wystąpienia Pani Przewodnicząca poinformowała, że członkowie 

Komisji nie wnieśli uwag do analizowanych projektów uchwał i całość materiału została 

zaopiniowana pozytywnie. 

Wobec braku uwag do przedstawionego sprawozdania przystąpiono do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

AD.6. Pan Przewodniczący poprosił Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z działań 

podjętych pomiędzy sesjami. 

Pan Wójt przedstawił zebranym sprawozdanie z działań podjętych od ostatniej sesji poprzez 

chronologiczne przedstawienie terminarza spotkań i krótkie omówienie każdego  

z podjętych działań. 



Terminarz odbytych spotkań przedstawiał się następująco: 
1. 24.09.2024- Sesja, 

2. 27.09.2024- ZSP w Rakowie- informacyjne spotkanie z mieszkańcami w sprawie programu 

profilaktyki osteoporozy, 

3. 27.09 .2024-Spotkanie robocze z dyrektorami szkół przed rozpoczęciem roku szkolnego, 

4. 01.10.2024- Filharmonia Świętokrzyska- Gala Inauguracji Roku Akademickiego 

Uniwersytetów Trzeciego Wieku, 

5. 07.10.2024- LGD Białe Ługi spotkanie na temat naboru wniosków-mała infrastruktura, 

6. 08.10.2024- Spotkanie  Dyrektorami szkół oraz z prezeskami KGW i opiekunkami 

seniorów w sprawie organizacji Jarmarku Bożonarodzeniowego,  

7. 10.10.2024- Odbiór ulicy Kościuszki, 

8. 11.10.2024- Nadleśnictwo Chmielnik- negocjacje w sprawie dzierżawy działki przy 

moście w Papierni, Wizyta Uniwersytetu Trzeciego Wieku z Chęcin, ZSP w 

Rakowie- apel z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 

9. 13.10.2024- Mecz GTS Raków z Dolomitem Bogoria,  

10. 14.10.2024-Podpisanie umowy z Parafią Szumsko na remont kościoła, 

11. 15.10.2024- SP w Szumsku akademia z okazji Dnia Edukacji Narodowej, Teatr 

Stefan Żeromskiego w Kielcach- Świętokrzyska Nagroda Kultury, 

12. 21.10.2024- Posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa dotyczącego drogi powiatowej w 

Smykowie, 

13. 22.10.2024-Targi Kielce- Świętokrzyskie spotkanie senioralne,  

14. 24.10.2024- Ślubowanie pierwszoklasistów w ZSP w Ociesękach i w SP w Szumsku, 

spotkanie z mieszkańcami w sprawie projektu dot. magazynów energii- ZSP w 

Rakowie oraz Budynek Wielofunkcyjny w Ociesękach,  

15. 25.10.2024- Spotkanie z Dyrektorami Szkół-sprawy bieżące, Ślubowanie 

pierwszoklasistów  ZSP w Rakowie, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego 

Profilaktyka Świętokrzyskich Pracowników, PUP spotkanie z Dyrektorem Tomaszem 

Dudzicem, Pan Wójt podziękował dyrektorom szkół i dzieciom za zorganizowanie 

akcji sprzątania nagrobków na cmentarzach. 

16. 26.10.2024- spotkanie w ramach projektu Danie wspólnych chwil z KGW w 

Rakowie, Organizacja ludowej potańcówki z  Kapelą Sióstr Piotrowicz, Grupa 

wokalno- teatralna Pozytywnie Zakręcona Ferajna z Szumska, Rakowskie Fijołecki,  

Orkiestra Podróżnicy, 

17. 28.10.2024- UMiG Chmielnik spotkanie w sprawie naboru wniosków na 

dofinansowanie projektu dot. magazynów energii, Komisja, OSP Szumsko spotkanie 

z mieszkańcami w sprawie magazynów energii, 

18. 29.10.2024- spotkanie z Prezesem ZGOK Zbigniewem Snopkiewiczem w sprawie 

podwyżek stawek za zagospodarowanie odpadów na składowisku, WDK Kielce 

Wojewódzkie Obchody Światowego Dnia Turystyki, 

Na zakończenie Pan Wójt poinformował o zmianach kadrowych w GOZ w Rakowie. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono.  

 

AD.7. Pan Przewodniczący poinformował, że Przewodnicząca komisji w swoim 

sprawozdaniu szczegółowo omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2024-2038.  

 Przewodniczący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi do projektu uchwały. Wobec braku 

uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2024-2038.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2024 r. O głos poprosiła Radna Małgorzata Gołyska poprosiła o udzielenie 

informacji dotyczącej inwestycji, które w związku ze zmianami nie zostaną zrealizowane. 

Informacji udzielił Skarbnik Gminy Pan Artur Nadolny. W swoim wystąpieniu Pan Skarbnik 

wyjaśnił, że w związku z wprowadzonymi zmianami w roku bieżącym nie zostanie 

zrealizowana modernizacja budynku wielofunkcyjnego w Ociesękach- zadanie to zostanie 

zrealizowana w 2025 r. oraz zmniejsza się wydatki na wymianę pokrycia dachowego w ZSP 

w Rakowie gdyż kwota wydatków przyjęta w planie została zawyżona. Zmniejsza się 

wydatki w 2024 r. na zadanie dotyczące modernizacji stolarki drzwiowej wraz z 

wykonaniem punktu informacyjnego w Urzędzie Gminy. Zadanie to zostało przeniesione w 

przedsięwzięcia wieloletnie a środki z 2024 r. przeniesiono na 2025 r. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Przewodnicząca komisji w swoim sprawozdaniu 

szczegółowo omówiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Następnie zapytał radnych czy wnoszą uwagi projektu uchwały. Głos zabrał Pan Radny 

Karwat. Poprosił o udzielenie informacji dotyczącej inwestycji na który zostanie zaciągnięty 

kredyt.  Informacji udzielił Skarbnik Gminy Pan Artur Nadolny, który poinformował, że 

zobowiązanie zostanie przeznaczone na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego, 

na który składają się inwestycje drogowe, zabezpieczenie wkładu własnego na zakup 

samochodu dla OSP Szumsko, wkład własny na zakup sprzętu dla OSP Ociesęki  i OSP w 

Chańczy. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, 

Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, 

Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna 

Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat 

Uchwała została podjęta. 

Następnie rozpatrywano projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 

pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Kolejnym projektem uchwały, który rozpatrywano był projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Raków do partnerstwa na rzecz realizacji projektu pn. "Magazyny 

energii szansą na zwiększenie wykorzystania energii elektrycznej z istniejących instalacji 

fotowoltaicznych w gminach: Busko-Zdrój, Chmielnik, Pierzchnica, Raków, Szydłów 

i Tuczępy” 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia Gminy Raków do partnerstwa na rzecz realizacji projektu pn. "Magazyny 

energii szansą na zwiększenie wykorzystania energii elektrycznej z istniejących instalacji 

fotowoltaicznych w gminach: Busko-Zdrój, Chmielnik, Pierzchnica, Raków, Szydłów 

i Tuczępy”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024. Przed 

głosowaniem Pan Przewodniczący poinformował, że raport jest udostępniony na portalu 



mieszkańca i można się z min zapoznać.  

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały w 

sprawie uchwalenia dokumentu pn. "Roczny program współpracy Gminy Raków z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2025" 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia dokumentu pn. "Roczny program współpracy Gminy Raków z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2025".  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Następnie przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie powierzenia spółce 

SIM KZN Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Daleszycach obowiązkowych zadań własnych Gminy w realizacji świadczenia usługi w 

ogólnym interesie gospodarczym, celem budowy mieszkań w ramach sektora budownictwa 

społecznego i ich późniejszego wynajmu.  

O głos poprosiła Pani Małgorzata Gołyska. Zapytała Pana Wójta, czy  posiada informacje 

czy w 2025 r. na terenie gminy rozpocznie się budowa mieszkań.   

Pan Wójt wyjaśnił, że przedmiotowa uchwała nie jest ostatnią uchwała, która dotyczy tematu 

budowy mieszkań. Wkrótce wycenie poddana będzie nieruchomość, którą gmina aportem 

wnosi do spółki. Na chwilę obecną nie jesteśmy w stanie jednoznacznie stwierdzić, czy 

budowa rozpocznie się w przyszłym roku. 

O głos poprosiła Pani Alina Siwonia. Zapytała czy zrobiono sondaż dotyczący osób 

zainteresowanych ww. lokalami. 

Pan Wójt poinformował, że informacje na ten temat udostępniono na portalu 

społecznościowym, informacji udzielano również na komisjach.  Na pewno będzie 

stworzony regulamin, którego zapisy będą określały zasady kwalifikacji osób chętnych do 



zakupu mieszkań.  

Głos ponownie zabrała Pani Gołyska. W swoim wystąpieniu jeszcze raz podkreśliła, że 

budowane mieszkania nie są mieszkaniami socjalnymi i komunalnymi.  

Głos zabrała Pani Irena Kulińska- Wiceprzewodnicząca Rady. Pani Kulińska przypomniała,  

że temat był omawiany na sesjach. Mieszkańcy sami dopytywali radnych dlaczego gmina nie 

przystępuje do tego projektu. Na sesjach wielokrotnie wyjaśniano, że nie będą to mieszkania 

socjalne tylko będą to mieszkania pod wynajem. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

powierzenia spółce SIM KZN Świętokrzyski spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą w Daleszycach obowiązkowych zadań własnych Gminy w realizacji świadczenia 

usługi w ogólnym interesie gospodarczym, celem budowy mieszkań w ramach sektora 

budownictwa społecznego i ich późniejszego wynajmu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Ogłoszono kilka minut przerwy w związku z wystąpieniem problemów technicznych 

zgłoszonych przez Pana Radnego Ksela. 

Po przerwie obrady wznowiono. Pan Przewodniczący ogłosił wynik głosowania.  

Pan Wójt udzielił wyjaśnień dotyczących uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

planu ogólnego Gminy Raków. W swoim wystąpieniu zachęcił mieszkańców do składania 

wniosków o zmianę przeznaczenia działek w MPZP, ponieważ gdy gmina przystąpi do 

sporządzenia planu ogólnego nie będzie takiej możliwości. 

Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Raków.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący poinformował, że szczegółowe informacje odnośnie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Rakowie 



przedstawiono na posiedzeniu komisji. Pani Przewodnicząca również omówił a przedmiot 

uchwały w swoim sprawozdaniu. Kontynuując przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą 

uwagi do projektu uchwały. Wobec braku uwag ze strony radnych przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Rakowie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Piotr Mariusz Bożycki, Monika Anna Foryś, Małgorzata Józefa Gołyska, Kazimierz Karwat, 

Marek Wojciech Kowalik, Karol Dominik Ksel, Irena Kulińska, Paweł Jakub Pietruszka, 

Ewelina Izabela Sobieraj, Stanisław Stemplowski, Teresa Bronisława Strzelecka, Marcin 

Szpak, Dariusz Czesław Tyrała, Jolanta Anna Wesołowska, Michał Krzysztof Zaremba 

Uchwała została podjęta. 

AD.8.W punkcie dotyczącym wolnych wniosków głos zabrała Pani Małgorzata  Gołyska. 

Poinformowała, że zamierza złożyć dwa wnioski do budżetu. Jeden dotyczący zwiększenia 

kwoty  na realizację inicjatywy lokalnej z 10 tys. zł na kwotę 20 tys. zł. Drugi wniosek 

będzie dotyczył remontu boiska przy Szkole Podstawowej w Szumsku.  

O głos poprosiła Pani Teresa Strzelecka. W swoim wystąpieniu podziękowała Zastępcy 

Wójta Panu Pawłowo Kijance oraz pracownikowi Referatu Usług Komunalnych- Panu 

Konradowi Kapralowi za efektywną współpracę. Pani Radna podkreśliła, że wszelkie prośby 

dotyczące spraw bieżących związanych utrzymaniem porządku są niezwłocznie realizowane.  

Głos zabrała Pani Irena Kulińska. Poruszyła temat oświetlenia ulicznego i poprosiła o 

wyjaśnienie tej sprawy. Nadmieniła, że naprawa lampy trwa od trzech do czterech miesięcy. 

Mieszkańcy są z tego powodu niezadowoleni i mają pretensje do pracownika.  

Pan Wójt poinformował, że awarie oświetlenia stały się bardzo częstym problemem. Gmina 

jest cały czas w kontakcie z wykonawcą oświetlenia. Prowadzone rozmowy nie pozwoliły na 

wypracowanie zadowalającego rozwiązania w związku z powyższym po konsultacji z 

prawnikiem najprawdopodobniej spór rozstrzygnie sąd.  

O głos poprosił Pan Radny Karwat. W swoim wystąpieniu ponownie poruszył temat 

przepompowni ścieków w Dębnie. Nadmienił, że złożył wniosek do budżetu o sporządzenie 

dokumentacji projektowej związanej z przebudową przepompowni. Zaproponował, żeby w 

projekcie uwzględnić przesunięcie ww. przepompowni spod okien mieszkańców. 

Głos zabrał sołtys Woli Wąkopnej. Poruszył temat rozbudowy oświetlenia. Pan Sołtys 

przypomniał, że mieszkańcy przeznaczyli z funduszu sołeckiego środki na sporządzenie  

projektów oświetlenia ulicznego. Kontynuując zapytał Pana Wójta czy wiadomo coś w tej 

sprawie i czy jest szansa na realizację takiego zadania w przyszłym roku. 

Pan Wójt przypomniał, że na każdym spotkaniu dotyczącym funduszu sołeckiego wyjaśniał 

mieszkańcom, że zadanie to zostanie zrealizowane gdy gmina pozyska środki finansowe na 

ten cel. Kontynuując Pan Wójt poinformował, że do tej pory nie ogłaszano naborów na 

dofinansowanie budowy nowych linii oświetlenia ulicznego. Jeżeli taki nabór zostanie 

ogłoszony gmina będzie składała wniosek. 

O głos poprosiła Pani Alina Siwonia.  W swoim wystąpieniu Pani Radna Rady Powiatu 

nadmieniła, że będzie współpracować z Panem Wójtem w sprawie realizacji inwestycji 



drogowej w Woli Wąkopnej. Kontynuując Pani Siwonia zapytała Pana Wójta co jemu udało 

się uzyskać w sprawie terminu wykonania tego zadania. 

Pan Wójt poinformował, że tak jak wspomniał Pan Starosta dokumentacja była na 

ukończeniu jednak okazało się, że w międzyczasie  jedna z działek została podzielona i 

nastąpiła konieczność naniesienia ww. zmiany. Kontynuując Pan Wójt poinformował, że 

wspólnie z Panem Radnym Piotrem Bożyckim złożył wniosek o zaplanowanie środków w 

kwocie 14 mln. zł na realizację ww. inwestycji w budżecie powiatu na 2025 r.  

O głos poprosił Pan Wiceprzewodniczący Michał Zaremba. Zapytał Pana Wójta o realizacje 

zadań, o których była mowa na zebraniu sołeckim w Chańczy. Zadania te dotyczyły 

ogrodzenia paneli fotowoltaicznych przy świetlicy w Chańczy i zabezpieczenia budynku 

gospodarczego znajdującego się obok świetlicy. Pan Radny nadmienił, że nic w tych  

sprawach nie zrobiono, a budynek zagraża bezpieczeństwu dzieci, które przychodzą na plac 

świetlicy. Kolejnym problemem, który poruszył Pan Zaremba był temat lampy obok 

przystanku przy drodze wojewódzkiej zdemontowanej około rok temu.  

Głos zabrał Pan Wice wójt Paweł Kijanka. Nadmienił, że wejście do budynku zostało 

zabezpieczone w ciągu kilku dni od zebrania sołeckiego. Jeżeli po sprawdzeniu okaże się, że 

tego zabezpieczenia nie ma budynek zostanie ponownie zabezpieczony. Pan Wice Wójt 

nadmienił, że sprawa paneli fotowoltaicznych została zgłoszona do Wykonawcy i gmina 

oczekuje na odpowiedź. Kontynuując Zastępca Wójta oświadczył, że ostatnio  zgłoszono 

również problem pompy ciepła. Kontynuując oświadczył, że wszelkie zgłoszenia 

przekazywane są na bieżąco wykonawcy. Problem stanowi uzyskanie odpowiedzi.  

Pan Zaremba przypomniał, że ogrodzenie paneli fotowoltaicznych zgodnie z ustaleniami z 

zebrania wiejskiego miało leżeć po stronie Gminy nie wykonawcy. Pan Wice Wójt 

poinformował, że kwestia ogrodzenia to osobny temat i odpowiedzi  udzieli po rozeznaniu 

się  w temacie. 

AD.9. Wobec braku zgłoszeń i w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan 

Przewodniczący zamknął obrady. 

 

Przewodniczący 

Rady Gminy Raków 

mgr inż. Paweł Pietruszka 
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